

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕເອກະພາບວັດທະນະຖາວອນ

-----=====000=====

ພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ
ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ.

ເລກທີ...02.../ ຄບສພ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ...31...05...2012

ມະຕິ

ວ່າດ້ວຍການເພີ່ມທະວີວຽກງານຕິດຕາມ, ກວດກາ,
ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ໃນເງື່ອນໄຂໃໝ່

ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ສູນກາງພັກໄດ້ອອກມະຕິ, ຄໍາສັ່ງ, ຂໍ້ກຳນົດ ກ່ຽວກັບວຽກງານກວດກາພັກ; ດ້ານລັດ ກໍ່ໄດ້ອອກກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດກາລັດ, ກົດໝາຍຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ, ກົດໝາຍການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງທຸກ, ລະບອບ ລະບຽບການ ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານປະກົດການຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆ. ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງເຫັນວ່າ ຄະນະພັກ, ອົງການລັດ, ການຈັດຕັ້ງອື່ນໆ ແລະ ຄະນະກວດກາຂັ້ນຕ່າງໆ ໄດ້ເປັນເຈົ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການກວດກາຕາມຂອບເຂດສິດ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ວຽກງານກວດກາໄດ້ຮັບການປະຕິບັດ ແລະ ມີຜົນສໍາເລັດໃນຫຼາຍດ້ານ ຊຶ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມສະຫງົບທາງການເມືອງ, ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໄດ້ມີການພັດທະນາ ຕາມທິດທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້, ການລົງທຶນຂອງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ ຊຶ່ງໂດຍພື້ນຖານແມ່ນໄດ້ດຳເນີນ ໄປຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບ, ກົດໝາຍ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ, ປະກົດການຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂໂດຍພື້ນຖານ. ຄະນະພັກ, ອົງການລັດຂັ້ນຕ່າງໆ ໄດ້ຮັບຮູ້ທັດສະນະຂອງພັກທີ່ວ່າ: ວຽກງານກວດກາ ແມ່ນໜຶ່ງໃນພາລະບົດບາດການນຳພາຂອງພັກ, ແມ່ນໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ຂອງຄະນະພັກ. ຜ່ານມາມີຫຼາຍອົງຄະນະພັກໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນຳ ວຽກງານກວດກາຢ່າງແທດເຖິງ ແລະ ແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ. ຜ່ານການກວດກາພາຍໃນພັກ ແລະ ກວດກາລັດແຕ່ລະຄັ້ງ, ແຕ່ລະເບົ້າໝາຍ ພວກເຮົາສາມາດເສີມຂະຫຍາຍໄດ້ດ້ານດີ, ປັດໄຈໃໝ່ທີ່ຕັ້ງໜ້າ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍ່ຈຳກັດ ແກ້ໄຂສະພາບຫຍໍ້ທໍ້ດ້ານຕ່າງໆ ທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນການຈັດຕັ້ງ ຂອງພັກ, ລັດ ແລະ ສັງຄົມໄດ້ໃນຫຼາຍດ້ານ. ສັງລວມແລ້ວ, ໃນຊຸມປີຜ່ານມາ ວຽກງານກວດກາໄດ້ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການປັບປຸງກໍ່ສ້າງພັກ, ການຄຸ້ມຄອງລັດ ແລະ ປ້ອງກັນພະນັກງານ, ສະມາຊິກ ພັກໃຫ້ມີຄວາມປອດໃສເຂັ້ມແຂງ.

ສໍາລັບການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ, ພັກ - ລັດພວກເຮົາເວລາໃດກໍ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ຖືສໍາຄັນບັນຫານີ້, ເຫັນໄດ້ຜົນຮ້າຍຂອງການສໍ້ລາດບັງຫຼວງທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ແລະ ໃນຖິ່ນແຖວພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກ ຊຶ່ງກະທົບເຖິງບົດບາດການນຳພາຂອງພັກ, ການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລະບອບພວກເຮົາ. ດັ່ງນັ້ນໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ຄະນະພັກ,

ອີງການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນກໍ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບຮົມເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ, ຂໍ້ກຳນົດກ່ຽວກັບການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ, ໄດ້ດຳເນີນການກວດກາໃນຫຼາຍຂົງເຂດ, ຫຼາຍເປົ້າໝາຍ. ຕາມການກວດກາກໍ່ສາມາດສະກັດກັ້ນປະກົດການຫຍໍ້ທໍ້ ແລະ ເກັບກູ້ວັດຖຸຊັບສິນ, ເງິນຄຳທີ່ຕົກເຮ່ຍ ເສຍຫາຍຄືນມາໃຫ້ພັກ, ລັດ, ລວມໝູ່ ແລະ ພົນລະເມືອງເປັນຈຳນວນບໍ່ໜ້ອຍ. ນອກຈາກນັ້ນຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ, ຄະນະກວດກາຂັ້ນຕ່າງໆຍັງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີຂອງສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ ແລະ ປະຊາຊົນຕາມກົດລະບຽບຂອງພັກ ແລະ ກົດໝາຍຂອງລັດ; ໄດ້ປັບປຸງ, ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງພະນັກງານ ແລະ ການຈັດຕັ້ງຕໍ່ການພິຈາລະນາ ແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆຖືກຕ້ອງຕາມຕົວຈິງ ແລະ ມີຄວາມຍຸຕິທຳ, ເຮັດໃຫ້ເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ ທີ່ມີຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີສ່ວນຫຼາຍມີຄວາມສະຫງົບ, ເຫັນໄດ້ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ ແລະ ການຈັດຕັ້ງອື່ນໆ ທີ່ມີຕໍ່ຕົນເອງ, ເປັນການປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ຄູ່ຄວາມມີຄວາມເຂົ້າໃຈເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ.

ສຳລັບກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂອງຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ກໍ່ໄດ້ຮັບການປັບປຸງໂດຍສອດຄ່ອງກັບ ບົດຊົນກຳຂອງກົມການເມືອງສູນກາງພັກ ໄດ້ໂຮມເອົາການຈັດຕັ້ງຄະນະກວດກາພັກ ແລະ ອົງການກວດກາລັດ ເຂົ້າກັນເປັນກົງຈັກອັນດຽວແຕ່ສູນກາງລົງຮອດທ້ອງຖິ່ນ, ເຮັດທັງພາລະບົດບາດກວດກາພັກ, ກວດກາລັດ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ; ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ບຳລຸງກໍ່ສ້າງພະນັກງານກວດກາ ໃຫ້ມີຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດທາງດ້ານວິຊາສະເພາະດີຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ, ຄຸນທາດການເມືອງ, ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ນຳໃຈຮັບຜິດຊອບ, ສະຕິຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ, ຕໍ່ລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ບົດຮຽນການກວດກາຕົວຈິງ ກໍ່ໄດ້ຮັບການປັບປຸງດີຂຶ້ນຕື່ມ.

ຄຽງຄູ່ກັບດ້ານຕັ້ງໜ້າ ພວກເຮົາກໍ່ຍັງມີຂໍ້ຄົງຄ້າງຈຳນວນໜຶ່ງທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂຄື:

ທັດສະນະຄວາມຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈຕໍ່ວຽກງານກວດກາ, ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ຂອງຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນ ແລະ ພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກຈຳນວນໜຶ່ງ ບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງເທົ່າທີ່ຄວນ, ຍັງມີສະພາບຖືເບົາວຽກງານກວດກາ, ວຽກງານສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ, ຖືວ່າວຽກງານກວດກາແມ່ນໜ້າທີ່ສະເພາະຂອງຂະແໜງກວດກາ, ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ ພະນັກງານຈຳນວນໜຶ່ງຍັງຢ້ານການກວດກາ, ເຂົ້າໃຈການກວດກາໃນທາງລົບ. ດັ່ງນັ້ນ ຈຶ່ງບໍ່ທັນໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນຳຕໍ່ວຽກງານກວດກາປົກກະຕິ, ເມື່ອເກີດມີບັນຫາແລ້ວຈຶ່ງດຳເນີນການກວດກາ, ບາງຄຳລະມີຂໍ້ມູນການກວດກາ ກໍ່ບໍ່ທັນຊັດເຈນ, ເມື່ອກວດກາເຫັນບັນຫາແລ້ວ ກໍ່ບໍ່ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ, ເຂັ້ມງວດ, ຂາດຕົວ ແລະ ຫັນກາມ. ການປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂອງຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ບໍ່ທັນເອົາໃຈໃສ່ເທົ່າທີ່ຄວນ, ຈຳນວນ ແລະ ຄຸນນະພາບ ຂອງພະນັກງານບໍ່ທັນຕອບສະໜອງກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງໜ້າທີ່ວຽກງານກວດກາ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ຢູ່ຂັ້ນເມືອງ ແລະ ຮາກຖານ; ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນບໍ່ທັນເຂັ້ມແຂງ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ຄວາມກ້າຫານບໍ່ທັນສູງ, ທັດສະນະໃນການເບິ່ງບັນຫາມີອັນບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງ

ຮອບຄອບ; ນິຕິກຳດ້ານວຽກງານກວດກາ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງບໍ່ທັນຄົບຊຸດ; ກົນໄກ, ລະບົບ, ລະບຽບການ ແລະ ນະໂຍບາຍສຳລັບພະນັກງານກວດກາກໍ່ບໍ່ທັນລະອຽດຈະແຈ້ງ, ການສ້າງເງື່ອນໄຂອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນດ້ານຕ່າງໆ ໃຫ້ແກ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານກວດກາ ກໍ່ບໍ່ທັນເຮັດໄດ້ດີ.

ສິ່ງທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ ຊື່ບອກໃຫ້ເຫັນວ່າຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ ແລະ ຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນສ່ວນຫຼາຍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຕໍ່ວຽກງານກວດກາ, ຖືເອົາການຕິດຕາມ, ກວດກາແມ່ນໜຶ່ງໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ. ແຕ່ພ້ອມກັນນີ້ກໍ່ເຫັນວ່າວຽກງານກວດກາຢູ່ແຕ່ລະຂົງເຂດ, ແຕ່ລະຂັ້ນບໍ່ທັນກາຍເປັນຂອງມະຫາຊົນຢ່າງແທ້ຈິງ; ຄະນະພັກຈຳນວນໜຶ່ງບໍ່ທັນຖືສຳຄັນ ແລະ ບໍ່ທັນເອົາໃຈໃສ່ຂຶ້ນ*, ນຳພາວຽກງານກວດກາ, ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ຢ່າງຕັ້ງໜ້າແທ້.

ເພື່ອເພີ່ມທະວີການນຳພາ ຂອງພັກຕໍ່ວຽກງານກວດກາ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ແລະ ທັງເປັນການຊີ້ທິດ ໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຈິດໃຈເນື້ອໃນມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ IX ຂອງພັກກ່ຽວກັບວຽກງານຕິດຕາມ, ກວດກາ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ; ເສີມຂະຫຍາຍດ້ານຕັ້ງໜ້າ ແລະ ແກ້ໄຂ ດ້ານຄົງຄ້າງ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ.

ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກອອກມະຕິ:

I. ທິດສະນະຂອງພັກ ແລະ ຈຸດປະສົງລະດັບຄາດໝາຍຂອງວຽກງານກວດກາ.

ກ. ທິດສະນະຂອງພັກ.

ພັກເຮົາຍາມໃດກໍ່ຖືວ່າ ວຽກງານຕິດຕາມ, ກວດກາ ແມ່ນໜຶ່ງໃນພາລະບົດບາດການນຳພາຂອງຕົນ, ບໍ່ມີການກວດກາກໍ່ໝາຍຄວາມວ່າບໍ່ມີການນຳພາ. ວຽກງານຕິດຕາມ, ກວດກາແມ່ນວຽກທີ່ສອດຫ້ອຍເຂົ້າໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານ, ເປັນວຽກທີ່ຕ້ອງເຮັດເປັນປົກກະຕິ ແລະ ຂາດບໍ່ໄດ້ ສຳລັບການນຳພາຂອງພັກ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດ; ການຈັດຕັ້ງພັກທຸກຂັ້ນ ແລະ ສະມາຊິກພັກທຸກສະຫາຍ ຕ້ອງຢູ່ພາຍໃຕ້ການຕິດຕາມ, ກວດກາຂອງພັກ, ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ເປັນຜູ້ຊີ້ນຳໂດຍກົງທັງເປັນຜູ້ຕິດຕາມ, ກວດກາທຸກການເຄື່ອນໄຫວຂອງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກທີ່ຢູ່ໃຕ້ການນຳພາ-ຄຸ້ມຄອງຂອງຕົນ, ເປັນຜູ້ພິຈາລະນາແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາແຕ່ລະຄັ້ງ-ແຕ່ລະເບົ້າໝາຍ, ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບຂຶ້ນຳ-ນຳພາຄະນະກວດກາ ແລະ ພະນັກງານກວດກາຢູ່ຂັ້ນ ຂອງຕົນ ໃຫ້ປະຕິບັດ ການຕິດຕາມ, ກວດກາຕາມພາລະບົດບາດ, ໜ້າທີ່, ສິດທິກຳນົດໄວ້ໃນກົດລະບຽບຂອງພັກ ແລະ ກົດໝາຍຂອງລັດ.

ພັກເຮົາຖືວ່າການສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາການສໍ້ລາດບັງຫຼວງແມ່ນຄວາມຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງຂອງພັກ, ລັດ ແລະ ຂອງທຸກການຈັດຕັ້ງໃນສັງຄົມ ເພາະວ່າບັນຫານີ້ໄດ້ກາຍເປັນບັນຫາລວມ ຂອງສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ ຊຶ່ງຄະນະພັກ ແລະ ອົງການປົກຄອງທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງຖືສຳຄັນ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ຢ່າງຕັ້ງໜ້າກວ່າເກົ່າ. ໃນເງື່ອນໄຂທີ່ພວກເຮົາ ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຮອບດ້ານຂອງພັກ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນການປະຕິບັດກົນໄກເສດຖະກິດຕະຫຼາດ ແລະ ການ

ເຊື່ອມໂຍງສາກົນ, ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ຍິ່ງມີຄວາມຈໍາເປັນພາວະວິໄສ, ເປັນໜ້າທີ່ສໍາຄັນ, ຮີບດ່ວນ, ຍາວນານ ແລະ ເປັນຄວາມຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງຂອງພັກ, ຂອງລັດ ແລະ ທຸກການຈັດຕັ້ງໃນລະບົບການເມືອງ.

ຂ. ກຸດປະສົງລະດັບຄາດໝາຍ.

1. ເພື່ອປັບປຸງກໍ່ສ້າງພັກໃຫ້ໜັກແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ, ຮັກສາໄດ້ບົດບາດ ແລະ ຄວາມສາມາດ ກໍາອໍານາດຂອງພັກ, ເຮັດໃຫ້ພັກມີຄວາມເປັນເອກະພາບທາງດ້ານແນວຄິດ ແລະ ການກະທໍາ, ຮັບ ບະກັນໃຫ້ພັກສືບຕໍ່ນໍາພາພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ພັດທະນາປະເທດຊາດ ໃຫ້ກ້າວເດີນໄປ ຕາມທິດທີ່ພັກກໍານົດໄວ້.

2. ເປັນການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ່ IX ຂອງພັກ ກໍ່ ຄຳກົດລະບຽບຂອງພັກສະໄໝທີ IX ແລະ ສະໄໝຕໍ່ໆໄປກ່ຽວກັບວຽກງານຕິດຕາມ, ກວດກາ, ການ ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ດ້ວຍບາດກ້າວບຸກທະລຸທີ່ຕັ້ງໜ້າ.

3. ເພື່ອປັບປຸງທັດສະນະ, ຄວາມຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງພະນັກງານນໍາ ທາ ຄຸ້ມຄອງແຕ່ລະຂັ້ນ, ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານທຸກລະດັບຕໍ່ວຽກງານຕິດຕາມ ກວດກາ, ການສະ ກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ.

4. ຕ້ອງເຮັດໃຫ້ການຕິດຕາມ, ກວດກາ ກາຍເປັນເຄື່ອງມື ແລະ ວິທີການປົກປ້ອງແນວທາງ, ນະໂຍບາຍ, ມະຕິຄໍາສັ່ງຂອງພັກ ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍຂອງລັດ, ປົກປ້ອງພະນັກງານ-ສະມາຊິກ ພັກ; ກວດກາ ເພື່ອສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ, ປະກອບສ່ວນຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ສັງຄົມມີ ຄວາມສະຫງົບ, ຍຸຕິທໍາ ແລະ ເຮັດໃຫ້ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ, ຖິ້ມແຖວພະນັກງານ-ສະ ມາຊິກພັກມີຄວາມປອດໃສ ແລະ ເຕີບໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

5. ການກວດກາແຕ່ລະຄັ້ງ, ແຕ່ລະເປົ້າໝາຍ ຕ້ອງຊອກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານຕັ້ງໜ້າ ແລະ ປັດໄຈໃໝ່ ທີ່ກ້າວໜ້າເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍ, ພ້ອມກັນນັ້ນກໍ່ຕ້ອງຊອກໃຫ້ເຫັນດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ສິ່ງຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆ ເພື່ອປັບປຸງແກ້ໄຂໃຫ້ທັນການ ແລະ ເຂັ້ມງວດ; ການຕິດຕາມ, ກວດກາແມ່ນ ແນໃສ່ເພື່ອກໍາຈັດປັດເປົ້າສະພາບຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆ ທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ແລະ ຖິ້ມແຖວພະນັກ ງານ, ສະມາຊິກພັກ ບໍ່ໃຫ້ເກີດມີການລະເມີດກົດລະບຽບຂອງພັກ ແລະ ລະບຽບ, ກົດໝາຍຂອງລັດ.

II. ທິດທາງລວມ ແລະ ທິດທາງໜ້າທີ່ວຽກງານກວດກາແຕ່ລະຂົງເຂດ.

ກ. ທິດທາງລວມ.

ຢາກປັບປຸງກໍ່ສ້າງພັກ ໃຫ້ປອດໃສ, ໜັກແໜ້ນເຂັ້ມແຂງ, ສ້າງລັດໃຫ້ເປັນລັດແຫ່ງກົດໝາຍ, ລັດຂອງປະຊາຊົນ, ໂດຍປະຊາຊົນ ແລະ ເພື່ອປະຊາຊົນ, ເປັນລັດທີ່ມີຄວາມຍຸຕິທໍາ ແລະ ໂປ່ງໃສ, ເຄື່ອນໄຫວມີປະສິດທິພາບ ແລະ ເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຖືກຕ້ອງ ຕາມລະບຽບ, ກົດໝາຍ ພວກເຮົາຕ້ອງໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນເພີ່ມຂຶ້ນ ຕໍ່ການຍົກສູງຄຸນນະພາບຂອງວຽກ ງານກວດກາ, ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ໄປພ້ອມກັບການປັບປຸງກົງຈັກຂອງຄະ

ນະກວດກາພັກ-ລັດແຕ່ລະຂັ້ນໃຫ້ໜັກແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ, ຍົກສູງລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ, ນ້ຳໃຈຮັບຜິດຊອບ ແລະ ການມີລະບຽບວິໄນຂອງພະນັກງານກວດກາ; ຄົ້ນຄວ້າວາງລະບອບ, ລະບຽບ ແລະ ກົນໄກການກວດກາພາຍໃນພັກ, ກວດກາລັດ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງໃຫ້ ເປັນລະບົບຄົບຊຸດເທື່ອລະກ້າວ ເປັນຕົ້ນແມ່ນກົນໄກ ແລະ ລະບອບ, ລະບຽບການກວດກາວຽກງານ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ບຸກຄົນ, ລະບຽບການຕິດຕາມ, ກວດກາຂອງຂັ້ນ ເທິງຕໍ່ຂັ້ນລຸ່ມ ແລະ ການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຂັ້ນລຸ່ມຕໍ່ຂັ້ນເທິງ; ສົມທົບແໜ້ນການກວດກາຂອງພັກ ກັບການກວດກາຂອງລັດ, ການກວດກາຂອງບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ການກວດກາຂອງ ປະຊາຊົນໃຫ້ແພາະສົມກົມກຽວກັນ, ສ້າງເງື່ອນໄຂ ໃຫ້ມະຫາຊົນສາມາດເຂົ້າຮ່ວມການກວດກາ ຢ່າງ ກວ້າງຂວາງ ແລະ ເປັນເຈົ້າການ; ເພີ່ມທະວີການກວດກາເພື່ອສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂສິ່ງຫຍໍ້ຫໍ້ ຕ່າງໆ ໃນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂອງພັກ, ລັດ ແລະ ໃນສັງຄົມ ໃຫ້ຫຼຸດໜ້ອຍຖອຍລົງ, ກວດກາຊອກໃຫ້ ເຫັນດ້ານຕັ້ງໜ້າ ແລະ ປັດໄຈໃໝ່ ເພື່ອຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມໃຫ້ດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ; ຕ້ອງຖືເອົາການຕິດຕາມ, ກວດກາແຕ່ທົ່ວທິ ເພື່ອສະກັດກັ້ນສິ່ງຫຍໍ້ຫໍ້ເປັນຕົ້ນຕໍ, ເອົາການກວດກາແກ້ໄຂເມື່ອມີການລະເມີດ ເປັນອັນຈໍາເປັນ.

ຂ. ທິດທາງ, ໜ້າທີ່ ວຽກງານກວດກາແຕ່ລະຂົງເຂດ.

ເພື່ອປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍ ແລະ ທິດທາງລວມ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ນັ້ນ, ຄະນະພັກ, ຄະນະ ນຳຂອງທຸກການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ ແລະ ຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງປະຕິບັດວຽກງານກວດກາພັກ, ກວດກາລັດ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ດັ່ງນີ້:

1. ການຕິດຕາມ, ກວດກາພາຍໃນພັກ.

ຄະນະພັກ, ຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງກຳແໜ້ນ ແລະ ຖືສຳຄັນການຕິດຕາມ, ກວດກາ ເປັນປົກກະຕິ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງພັກ ແລະ ບຸກຄົນໃນຄະນະພັກ, ສະມາຊິກພັກ, ເພື່ອສະກັດກັ້ນບໍ່ໃຫ້ເກີດ ມີການລ່ວງລະເມີດ ແນວທາງ, ນະໂຍບາຍ, ມະຕິ, ຄຳສັ່ງ, ກົດລະບຽບຂອງພັກ, ຂໍ້ກຳນົດ ແລະ ກົດ ໝາຍຂອງລັດ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍ່ຕ້ອງດຳເນີນການກວດກາແກ້ໄຂບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ລະເມີດ ກົດລະບຽບຂອງພັກ, ເຮັດຜິດແນວທາງນະໂຍບາຍ, ມະຕິ, ຄຳສັ່ງຂອງພັກ, ຝ່າຜົນຂໍ້ກຳນົດ, ກົດ ໝາຍຂອງລັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ; ຕ້ອງກຳແໜ້ນ ແລະ ປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດຈິດໃຈເນື້ອໃນກົດລະບຽບ ຂອງພັກທີ່ວ່າ: “ ການຈັດຕັ້ງພັກທຸກຂັ້ນ ແລະ ສະມາຊິກພັກທຸກສະຫາຍຕ້ອງຢູ່ພາຍໃຕ້ການຕິດຕາມ, ກວດກາຂອງພັກ ”.

ການຕິດຕາມ, ກວດກາພາຍໃນພັກແມ່ນ: ຕ້ອງຕິດຕາມ, ກວດກາ ການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແນວທາງກໍ່ຄືເນື້ອໃນມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງພັກ, ຂອງຄະນະພັກຂັ້ນຕ່າງໆແຕ່ລະ ສະໄໝ; ບັນດາມະຕິ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ມະຕິ, ຄຳສັ່ງ, ຂໍ້ຕົກລົງ ຂອງກົມການ ເມືອງ, ຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ແລະ ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ; ຕິດຕາມ, ກວດກາການປະ ຕິບັດກົດລະບຽບຂອງພັກ; ແບບແຜນນຳພາ, ວິທີເຮັດວຽກຂອງຄະນະພັກ ແລະ ພະນັກງານການນຳ

ແຕ່ລະຂັ້ນ ໂດຍສະເພາະການປະຕິບັດຫຼັກການລວມສູນປະຊາທິປະໄຕ ຂອງພັກ, ບັນຫາພະຍາດ
ອາດຍາສິດທ່າງເຫັນຈາກຕົວຈິງ, ການລ່ວງເກີນສິດອຳນາດທີ່ກຳນົດໄວ້ ແລະ ອື່ນໆ; ຕິດຕາມ, ກວດ
ກາຄຸນທາດການເມືອງ, ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ສະຕິຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ, ຕໍ່ລະບຽບວິໄນ ຂອງພັກ
ແລະ ກົດໝາຍ ຂອງລັດ, ນຳໃຈຮັບຜິດຊອບ ແລະ ການຝຶກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມຕົນເອງ ຂອງຄະນະພັກ ແລະ
ສະມາຊິກພັກແຕ່ລະສະຫາຍ; ຕິດຕາມ, ກວດກາການປັບປຸງກໍ່ສ້າງພັກ ຢູ່ແຕ່ລະຊຶ່ງເຂດ, ເປັນຕົ້ນ
ແມ່ນການກໍ່ສ້າງໜ່ວຍພັກແຂງ-ຮູ້ນຳພາຮອບດ້ານ, ກວດກາເນື້ອໃນດຳເນີນຊີວິດການເມືອງພາຍໃນ
ຄະນະພັກ ແລະ ການຈັດຕັ້ງຮາກຖານພັກ, ການຕີຊົມຕົນເອງ ແລະ ຕີຊົມກັນ ຢູ່ພາຍໃນຄະນະພັກ,
ໜ່ວຍພັກ; ກວດກາການຕົກລົງວິໄນພາຍໃນພັກ ແລະ ກວດກາການເງິນຂອງພັກ.

ການກວດກາຕ້ອງຖືເອົາການຕິດຕາມ, ກວດກາປົກກະຕິເປັນຕົ້ນຕໍ ແນໃສ່ສະກັດກັ້ນເພື່ອບໍ່
ໃຫ້ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກພັກ ລ່ວງລະເມີດກົດລະບຽບ ຂອງພັກ, ມະຕິ, ຄຳສັ່ງ ຂອງຂັ້ນເທິງ,
ຂໍ້ກຳນົດ ແລະ ກົດໝາຍຂອງລັດ. ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍ່ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ດຳເນີນການກວດກາ
ຕາມຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີຂອງການນຳຈັດຕັ້ງ ແລະ ບຸກຄົນສະມາຊິກພັກ, ລົງເລິກກວດກາການລະເມີດ
ກົດລະບຽບຂອງພັກ ແລະ ກົດໝາຍຂອງລັດ.

2. ການກວດກາລັດ.

ການກວດກາລັດເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ສັບສົນ, ກວ້າງຂວາງກວມເອົາທຸກຊຶ່ງເຂດ ຊຶ່ງລວມມີການ
ຕິດຕາມ, ກວດກາຕາມຂັ້ນບໍລິຫານການປົກຄອງ ແລະ ກວດກາຕາມຂະແໜງການ. ສະນັ້ນຄະນະ
ພັກ, ຄະນະນຳກະຊວງ-ອົງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ອົງການກວດກາລັດທຸກຂັ້ນຕ້ອງກຳ
ແໜ້ນ ແລະ ປະຕິບັດກົດໝາຍການກວດກາລັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ເຂັ້ມງວດ.

ການກວດກາລັດແມ່ນ: ກວດກາການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ສິດອຳນາດຂອງ
ແຕ່ລະຂະແໜງການ, ແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ; ກວດກາການປະຕິບັດບັນດາຂໍ້ກຳນົດ, ລະບອບ - ລະບຽບ
ການ, ບັນດາກົດໝາຍ, ຄຳສັ່ງ, ຄຳແນະນຳຕ່າງໆທີ່ລັດປະກາດໃຊ້; ກວດກາການປະຕິບັດແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ(ລາຍຮັບ-ລາຍຈ່າຍ), ຖືສຳຄັນ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ລົງເລິກ
ຕິດຕາມ, ກວດກາການປະຕິບັດໂຄງການລົງທຶນຕ່າງໆຢູ່ແຕ່ລະຊຶ່ງເຂດ ໂດຍຖືເອົາການຕິດຕາມ,
ກວດກາແຕ່ຫົວທີ ນັບແຕ່ຂອດຈັດຕັ້ງການປະມູນ, ຂອດຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຄຸນນະພາບ
ຂອງໂຄງການ ແລະ ອື່ນໆ ໃຫ້ໄປຕາມກົດໝາຍ, ຕາມວິໄນແຜນການ ການເງິນ, ຖືກຕາມສັນຍາ
ແລະ ລະບຽບການຕ່າງໆຂອງລັດ.

ການກວດກາລັດ ຕ້ອງຖືເອົາການກວດກາຕາມແຜນການປົກກະຕິ, ກວດກາແຕ່ຫົວທີ ເພື່ອ
ສະກັດກັ້ນການລ່ວງລະເມີດເປັນຕົ້ນຕໍ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍ່ດຳເນີນການກວດກາຕາມຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີ
ຂອງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ພົນລະເມືອງ ໂດຍມີການຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະ, ວິໄຈຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, ຮອບຄອບ
ແລະ ແກ້ໄຂຜົນການກວດກາຢ່າງຕັ້ງໜ້າຕາມພາລະບົດບາດ, ຂອບເຂດສິດຂອງແຕ່ລະຂັ້ນຢ່າງຖືກ
ຕ້ອງ, ເຂັ້ມງວດ ແລະ ທັນການ.

3. ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ.

ບັນຫາການສໍ້ລາດບັງຫຼວງໄດ້ເປັນ ແລະ ພວມເປັນໄພຂົ່ມຂູ່ ຕໍ່ສະຖຽນລະພາບ ຂອງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ພະນັກງານ, ເປັນບັນຫາທີ່ບັນດາປະເທດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມ ເບິ່ງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂອງພວກເຮົາ, ທັງເປັນບັນຫາໜຶ່ງ ທີ່ກະທົບເຖິງບົດບາດການນຳພາ ຂອງພັກ ການຄຸ້ມຄອງ ຂອງລັດ ແລະ ລະບອບການເມືອງຂອງພວກເຮົາ, ເປັນການບົ່ງບອກເຖິງຄວາມສາມາດ ກໍ່ຄືປະສິດທິຜົນ ຂອງການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນເງື່ອນໄຂເສດຖະກິດຕະຫຼາດ ແລະ ການມີລະບຽບວິໄນເຂັ້ມງວດ ຫຼື ບໍ່ເຂັ້ມງວດໃນລັດຖະການ ຂອງພວກເຮົາ. ດ້ວຍເຫດນັ້ນທຸກການຈັດຕັ້ງຂອງພັກ, ຂອງລັດ, ແນວລາວສ້າງຊາດ, ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ລັດ ສະຫະກິດ, ການຈັດຕັ້ງສັງຄົມຕ່າງໆ ຕະຫຼອດຮອດພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກ ແລະ ພົນລະເມືອງທຸກຄົນ ຕ້ອງກຳແໜ້ນ ແລະ ປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ ກົດໝາຍຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ແລະ ມີຕິກຳອື່ນໆ ກ່ຽວກັບການສະກັດກັ້ນສິ່ງຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ລັດຖະບານຕ້ອງຮັບຮ້ອນຄົ້ນຄວ້າວາງຍຸດທະສາດສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ, ລະບຽບການແຈ້ງຊັບສິນ ແລະ ລາຍຮັບຂອງພະນັກງານ ຕາມທີ່ກົດໝາຍໄດ້ກຳນົດໄວ້; ຄົ້ນຄວ້າອອກລະບອບ, ລະບຽບການລະອຽດ ຂອງແຕ່ລະຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອກຳຈັດປັດເປົ້າບັນດາເລັ່ງຫຼ່ຽມ ແລະ ພຶດຕິກຳທີ່ເປັນການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ; ມີກົນໄກທີ່ສອດຄ່ອງເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ມະຫາຊົນໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງແຂງແຮງຕໍ່ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ໃນທົ່ວປະເທດ.

4. ການແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາ.

ການແກ້ໄຂຜົນການກວດກາເປັນວຽກໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນຕັດສິນ ແລະ ຈຳເປັນ. ສະນັ້ນ, ເມື່ອໄດ້ດຳເນີນການກວດກາແລ້ວ ຕ້ອງແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາໃຫ້ມີຜົນສັກສິດ. ຄະນະພັກ, ອົງການລັດ ແຕ່ລະຂັ້ນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງອື່ນໆ ຕ້ອງເພີ່ມທະວີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເປັນເຈົ້າການຊີ້ນຳ, ນຳພາ ແລະ ດຳເນີນການແກ້ໄຂຜົນ ຂອງການກວດກາແຕ່ລະຄັ້ງ-ແຕ່ລະເບົ້າໝາຍໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ, ທັນການ, ເຂັ້ມງວດ ແລະ ມີຜົນສັກສິດ ຕາມທິດຊີ້ນຳຂອງພັກທີ່ວ່າ: “ ສິ່ງສຳຄັນແມ່ນຕ້ອງປະຕິບັດຜົນການກວດກາ ໃຫ້ສັກສິດ”. ເມື່ອກວດກາເຫັນບັນຫາຢູ່ບ່ອນໃດ, ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງຜູ້ໃດ ໃຫ້ຄະນະພັກ ຄະນະນຳຂອງການຈັດຕັ້ງທີ່ຮັບຜິດຊອບຢູ່ບ່ອນນັ້ນ ເປັນເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າຕົກລົງເປັນເອກະພາບແກ້ໄຂຢ່າງຂາດຕົວ. ການແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາຕ້ອງມີການປະສານສົມທົບ ຢ່າງກົມກຽວກັບພາກສ່ວນ ແລະ ຂະແໜງການທີ່ມີການກ່ຽວພັນ, ຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງ, ຊັດເຈນ, ຄົບຖ້ວນ, ພາວະວິໄສ, ເປັນທຳ ແລະ ທັນການ ໂດຍຖືເອົາການສຶກສາອົບຮົມເປັນສິ່ງສຳຄັນພື້ນຖານ ແລະ ເອົາກົດໝາຍເປັນບ່ອນອີງ. ພ້ອມນັ້ນ ຕ້ອງໄດ້ເຜີຍແຜ່ບົດຮຽນ, ຕົວແບບທີ່ດີ ຊຶ່ງພົບເຫັນຜ່ານການກວດກາ.

5. ການພົວພັນຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະເທດ:

ວຽກງານກວດກາເວົ້າລວມ, ໂດຍສະເພາະວຽກງານກວດກາລັດ, ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານ

ການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ແມ່ນໄດ້ກາຍເປັນບັນຫາທີ່ທຸກປະເທດຢູ່ໃນໂລກ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຖື ເປັນບັນຫາສໍາຄັນ ແລະ ຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່. ຍ້ອນແນວນັ້ນພັກ, ລັດພວກເຮົາ ຕ້ອງເພີ່ມທະວີການພົວ ພັນຮ່ວມມື, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນກັບບັນດາປະເທດໃນພາກພື້ນ ແລະ ໃນໂລກ. ສະເພາະວຽກງານກວດ ກາພັກຕ້ອງແລກປ່ຽນ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າຊອກຮູ້ບົດຮຽນຂອງພັກອ້າຍນ້ອງ ແລະ ປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດ ທະສາດ; ສໍາລັບການກວດກາລັດ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ນອກຈາກພັກອ້າຍ ນ້ອງ ແລະ ປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດແລ້ວ ຍັງຕ້ອງມີການພົວພັນຮ່ວມມືກັບບັນດາອົງການກວດ ກາລັດ, ອົງການຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ຂອງບັນດາປະເທດອາຊຽນ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງ ແລະ ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດສິນທິສັນຍາສະຫະປະຊາຊາດ ວ່າ ດ້ວຍການຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ແລະ ອາຊະຍາກຳຂ້າມຊາດ, ໂຄສະນາຊີ້ແຈ້ງໃຫ້ບັນດາປະເທດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈເຖິງຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງພັກ ແລະ ລັດເຮົາໃນການສະກັດ ກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ຢູ່ສ.ປ.ປ ລາວ.

6. ການປັບປຸງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ກໍ່ສ້າງພະນັກງານກວດກາ:

ຄະນະພັກ ແລະ ການຈັດຕັ້ງທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງເພີ່ມທະວີຄວາມເອົາໃຈໃສ່ ປັບປຸງຄະນະກວດກາ ພັກ, ອົງການກວດກາລັດ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ແຕ່ສູນກາງລົງຮອດທ້ອງຖິ່ນ, ຮາກຖານ ແລະ ຕາມຂະແໜງການສາຍຕັ້ງໃຫ້ໜັກແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ; ບຳລຸງ-ສ້າງ, ເລືອກເຟັ້ນ ແລະ ປະກອບ ພະນັກງານໃຫ້ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການທີ່ຈຳເປັນ ຂອງວຽກງານກວດກາ, ພ້ອມກັນນັ້ນກໍ່ສ້າງເງື່ອນ ໄຂດ້ານຕ່າງໆ ລວມທັງນະໂຍບາຍທີ່ຈຳເປັນເພື່ອໃຫ້ຄະນະກວດກາ ແລະ ອົງການກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນມີປະສິດທິຜົນດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

ສໍາລັບຄະນະກວດກາ ແລະ ພະນັກງານກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນກໍ່ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການປັບປຸງຕົນເອງ ໃຫ້ມີລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ, ມີລະບຽບວິໄນເຂັ້ມງວດ, ມີສະຕິຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ, ຕໍ່ລະບຽບ ກົດ ໝາຍ, ເປັນແບບຢ່າງເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດລະບຽບຂອງພັກ, ກົດໝາຍຂອງລັດຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ເຂັ້ມງວດ, ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບບຸກບັນເຮັດແທ້ທຳຈິງ, ເບິ່ງບັນຫາເລິກເຊິ່ງຮອບຄອບ, ຊັດເຈນ, ພາວະ ວິໄນ, ມີທັດສະນະຖືກຕ້ອງ, ຕົວຈິງ, ມີຫຼັກໝັ້ນການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ສັດຊີບບໍລິສຸດ, ທ່ຽງທຳ, ບໍ່ອ່ຽງຊ້າຍອ່ຽງຂວາ, ເຂັ້ມງວດ ຕໍ່ຕົນເອງ, ບໍ່ສວຍໃຊ້ໜ້າທີ່ຕຳແໜ່ງ ແລະ ອື່ນໆ.

III. ມາດຕະການ ແລະ ວິທີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

1. ຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ, ຄະນະກວດກາ ແລະ ຜູ້ເຮັດວຽກງານກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມມະຕິສະບັບນີ້ ພ້ອມທັງຫັນເປັນທິດທາງ, ແຜນການ, ແຜນງານ, ໂຄງການເພື່ອ ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບພາລະບົດບາດຂອງແຕ່ລະກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຂອງຕົນ.
2. ທຸກການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ການ

ຈັດຕັ້ງສັງຄົມ, ລັດວິສະຫະກິດ, ອົງການສົ່ງເສີມຊົນ, ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ, ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕ່ຳຫຼວດ ແລະ ຊັ້ນຄົນຕ່າງໆໃນສັງຄົມ ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການເຂົ້າຮ່ວມວຽກງານກວດກາພັກ, ກວດກາລັດ, ການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງຢ່າງແຂງແຮງ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ, ໃນນີ້ ຕ້ອງຖືສໍາຄັນ ຄວາມເປັນແບບຢ່າງ ຂອງພະນັກງານການນໍາຢູ່ແຕ່ລະຂັ້ນ, ແຕ່ລະຂະແໜງການໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂໍ້ກຳນົດ, ກົດລະບຽບຂອງພັກ ແລະ ລະບຽບ, ກົດໝາຍຂອງລັດ.

3. ການຕິດຕາມ, ກວດກາພັກ, ກວດກາລັດ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ຕ້ອງດໍາເນີນແຕ່ທົ່ວທິ, ຕໍ່ເນື່ອງ, ເປັນລະບົບປົກກະຕິຢູ່ທຸກຂົງເຂດວຽກງານ ແລະ ທຸກການຈັດຕັ້ງແຕ່ເທິງລົງຮອດຮາກຖານ ໂດຍຖືເອົາການກວດກາເພື່ອສະກັດກັ້ນເປັນຕົ້ນຕໍ, ເອົາການກວດກາແກ້ໄຂບ່ອນທີ່ມີການລະເມີດລະບຽບ, ກົດໝາຍເປັນອັນຈໍາເປັນ; ບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງໃດ, ບຸກຄົນໃດຢູ່ນອກການກວດກາ, ກວດກາແລ້ວ ຕ້ອງແກ້ໄຂຜົນຂອງການກວດກາ ຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ, ເຂັ້ມງວດ ແລະ ທັນການ.

4. ຄະນະກວດກາພັກ, ອົງການກວດກາລັດ, ຄະນະຈັດຕັ້ງ ແລະ ບັນດາອົງການປົກປ້ອງກົດໝາຍແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ມີການປະສານສົມທົບກັນຢ່າງກົມກຽວໃນການກວດກາ ແລະ ສະເໜີ ແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆ ທີ່ພົວພັນເຖິງການຈັດຕັ້ງ, ພະນັກງານ, ສະມາຊິກພັກ ແລະ ພົນລະເມືອງທຸກຄົນ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ ຍຸຕິທໍາ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຕ່ລະໄລຍະ ຕ້ອງສະຫຼຸບລາຍງານໃຫ້ກົມການເມືອງ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ແລະ ລັດຖະບານ ເປັນປົກກະຕິ.

5. ກົມການເມືອງ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ລັດຖະບານ ເປັນຜູ້ຊີ້ນໍາ ໃຫ້ຄະນະພັກ - ການນໍາຂອງບັນດາກະຊວງ - ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ຄະນະກວດກາສູນກາງພັກ, ອົງການກວດກາລັດຖະບານ ແລະ ຄະນະກວດກາແຕ່ລະຂັ້ນ ຄົ້ນຄວ້າຜົນຂະຫຍາຍມະຕິສະບັບນີ້ ເປັນອັນລະອຽດພ້ອມທັງຕິດຕາມ, ກວດກາ, ຊຸກຍູ້ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ.

ຕ. ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ
ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ



[Handwritten signature]
ຈູມມາລີ ໄຊຍະສອນ

